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EXTRACTE ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 3/2012 
Caràcter: Extraordinària  i urgent 
Data: 14 de febrer de 2012 
Horari: de 10’00 a 10’13 hores 
Lloc: saló de sessions  
 
Assistents: 
 
President 
Mateo Isern Estela, batle (PP) 
Regidors/res 
Virginia Abraham Orte (PSOE) 
Andres Alcover Ordinas (Independent PSOE) 
Ana Maria Calvo Sastre (PSOE) 
Esperanza Crespi Pibernat (PP) 
Antonio Donaire Sanchez (PSOE) 
Maria Soledad Fernández Barrero (PSM-IV-EN-APIB) 
Sandra Fernandez Herranz (PP) 
Ana Maria Ferriol Font (PP) 
Antonia Fornari Thomas (PP) 
Andres Garau Garau (PP) 
Alvaro Luis Gijón Carrasco (PP) 
Fernando Gilet Sancenon (PP) 
Maria Isabel González Carrasco (PSOE) 
José Francisco Hila Vargas (PSOE) 
Rosa Llobera Gili (PP) 
Julio Martínez Galiano (PP) 
Guillermo Navarro Garau (PP) 
Antoni Noguera Ortega (PSM-IV-EN) 
Guadalupe Pulido Roman (PSOE) 
Joan Pau Reus Frontera (PP) 
Irene San Gil López-Quesada (PP) 
Begoña Sánchez Muñoz (PSOE) 
Sebastià Sansó Bonet (PP) 
Belen Soto Mateu (PP) 
Gabriel Vallejo Gomila (PP) 
Jesús Valls Flores (PP) 
Antoni Josep Verger Martínez (PSM-IV-EN) 
 
Excusa la seva assistencia: 
Yolanda Maria Garvi Blazquez (Independent PSOE) 
 
Interventor: Juan Canyelles Vich 
Secretari adjunt: Miquel Ballester Oliver 
Secretària del ple: Nieves Téllez García 
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1. Ratificació de la urgència. 
 
S’APROVA per unanimitat la ratificació del caràcter extraordinari i urgent de la 
sessió, per majoria absoluta,  d’acord amb  l’article 81.4 de la Llei 20/2006, de 15 
de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears. 
 
2. Declaració institucional de condolença amb motiu de la defunció del  Sr. 

Miquel Lladó Oliver, Defensor del Ciutadà. 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Sí, poca cosa més hi ha que  afegir al que s’acaba de llegir, simplement des del nostre 
grup, remarcar una vegada més la capacitat de feina que va demostrar el Sr. Lladó al 
llarg de tota la seva vida, ara va tenir aquesta etapa de Defensor del Ciutadà, però crec 
que al llarg de tota la seva vida amb això ho va demostrar, va demostrar un compromís 
cívic també molt important, bonomia reconeguda també per tothom, capacitat de 
conciliar posicions, era la seva manera de fer, això reconegut absolutament per tothom, 
una mostra també important que denota també gran capacitat d’altruisme i que també se 
li ha de reconèixer la renúncia a rebre qualsevol emolument per fer una feina, una feina 
que a més feina amb una gran dedicació, aquesta de Defensor de la Ciutadania i per tant, 
per tot això no hi ha més que de manera unànime, iniciar la tramitació per l’obtenció de 
la medalla d’or. També voldria dir i remarcar una figura especialment important com 
aquesta de Defensor de la Ciutadania i més en aquests moments, moments on 
s’accentuen desigualtats socials, la figura del Defensor del Ciutadà, algú on acudir, on  
algú desprotegit pugui acudir i a més  sigui escoltat i la seva veu  es traslladi on s’ha de 
traslladar, això avui en dia és especialment bàsic i això en Miquel ho va entendre 
perfectament i va fer una feina excel·lent donant veu a aquells que no tenien veu, a 
aquells que ha desesperats per tota una sèrie de circumstàncies negatives acudien al 
Defensor del Ciutadà i això en Miquel va entendre perfectament quina era la seva 
funció, ho va fer sense cobrar, desenvolupant una feina extraordinària i per part del 
nostre grup lamentar molt la mort d’en Miquel i evidentment posar-nos a disposició de 
la família, les institucions  i evidentment fer tot el possible perquè rebi l’homenatge, tots 
els homenatges que mereixi en Miquel. Moltes gràcies.” 
 
Intervé la Sra. Calvo: 
 
“Gràcies Sr. Batle. A jo m’agradaria destacar un fet que no és habitual, en la vida 
política i és un nomenament per unanimitat sense contestació, sense dubtar i amb el 
suport de totes les forces polítiques, quan vaig fer al telefonada per dir “Miquel hem 
pensat que podria ser Defensor de la Ciutadania”, la seva resposta va ser “jo?” i això ho 
deia tot. Crec que és una persona d’una rellevància professional inigualable, crec que ha 
estat una persona admirada i serà una persona molt enyorada pels funcionaris de la casa 
que han tengut l’ocasió de poder compartir amb ell, moltes hores de feina, d’una manera 
també extraordinària, i que són aquí i  estic segura de que sentiran més que ningú, la 
seva absència en aquesta casa, però sobre tot, perdem un gran ciutadà, una de les grans 
persones de Palma, ara bé, jo me quedo amb el que ens va deixar, perquè com a gran 



 

- 3 - 

persona que era ens deixa el millor dels llegats, i és la seva exemplaritat, que es 
mantendrà viva per sempre així que moltes gràcies Miquel, gràcies Sr. Defensor”. 
 
Parla el Sr. Balte: 
 
“Moltes gràcies Sra. Calvo. Efectivament no tenc massa que afegir perquè jo no vaig 
tenir la sort de conèixer en Miquel fins que vaig prendre possessió de la batlia que 
record, ara ho contava a la seva família, me va venir a veure  i va ser una reunió, 
d’aquestes reunions absolutament  distintes a les que un té com a batle, distintes, perquè 
la persona era distinta, distinta perquè va entrar al meu despatx i va entrar una persona 
absolutament tranquil·la amb una forma de ser absolutament natural, una persona que 
veies claríssimament que  no venia a cercar res, absolutament, sinó que venia a explicar 
com estava el que estava fent, quins eren els seus projectes, com ho veia, com havia de 
evolucionar aquesta figura del Defensor de la Ciutadania. Era una cosa realment 
sorprenent, repeteixo, no vaig tenir la sort de conèixer-lo molt més però si que aquesta 
vegada va ser l’oportunitat de veure una persona que feia honor al que realment 
vosaltres que l’heu conegut, la gent que l’ha conegut més, insisteix, és aquesta capacitat 
de que reunir entorn d’ell, unanimitats, era una persona que no provocava rebuig a 
ningú, era una persona que era capaç de arribar ell i ser acceptat, s’ha destacat aquí el 
fet de que va ser nomenat per unanimitat, important, vorem si serà possible tornar a 
tenir aquest nomenament per unanimitat, espero que sí, desitjo que sí, però serà difícil, 
perquè és molt difícil trobar persones de la catadura moral i de les circumstàncies i 
característiques que tenia en Miquel. Una altra d’aquestes característiques, també el 
descriuen perfectament  quan va renunciar a cobrar qualsevol tipus de renumeració per 
desenvolupar aquest càrrec, això també crec que en avui en dia és de destacar, per tant, 
l’únic que vull és destacar que des del primer moment en que varem tenir coneixement 
de la mort d’en Miquel, tots els grups de l’Ajuntament, absolutament tots sense cap 
tipus de fissura, varem estar d’acord en que era necessari donar recolzament i  
reconeixement a la figura de Miquel Lladó i així ha estat des del principi i també, que hi 
va haver aquest acord unànime d’otorgar-li de forma, o d’iniciar de forma immediata els 
tràmits per atorgar-li la Medalla d’Or de la Ciutat. Tant és així que vist que hi ha hagut 
aquest acord dels portaveus, acabo de firmar el decret per iniciar l’expedient  per 
l’atorgament de la medalla d’or de la Ciutat a D. Miquel Lladó, medalla molt mereixida 
i medalla que espero i desitjo, que quan arribi dia 31 de desembre poder atorgar i 
entregar a la seva família. Moltes gràcies”. 
 
Es proposa:   
 
Reunits els grup municipals que composen el Consistori lamenten la mort del 
Defensor de la Ciutadania, Sr. Miquel Lladó Oliver, que suposa una pèrdua 
irreparable, al temps que unànimement volen reconèixer la seva destacada tasca 
en l’assessorament i defensa dels drets de la ciutadania de Palma.  
 
El Sr. Lladó va ser elegit Defensor de la Ciutadania per unanimitat del Ple de 
l’Ajuntament l’any 2007. Des del primer moment va desenvolupar les seves 
funcions amb una gran dedicació i compromís al servei dels ciutadans de Palma, i 
serà molt difícil de substituir. Deixa un magnífic record entre totes les persones 
que han tengut l’oportunitat de treballar amb ell durant aquests anys i en el cor de 
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totes les persones que s’han apropat a la institució per ell presidida en demanda de 
suport i assessorament. 
 
Miquel Lladó va voler exercir com a Defensor de la Ciutadania de forma altruista, 
renunciant de forma expressa als honoraris corresponents a aquest càrrec, que ell 
va entendre sempre com un servei amb un compromís ètic amb els ciutadans.  
 
Miquel Lladó comptava amb una gran consideració entre diferents àmbits de la 
societat mallorquina. Durant tota la seva trajectòria, tant a la seva activitat 
professional com a les seves funcions de representant de diferents entitats  
empresarials va mostrar sempre un perfil decidit i conciliador.  
 
L’Ajuntament de Palma lamenta profundament la mort de Miquel Lladó, 
Defensor de la Ciutadania i vol traslladar a la seva família, en nom dels ciutadans 
de Palma, el condol més sincer en aquests difícils moments.  
 
Com a mostra de gratitud i reconeixement dels seus mèrits, la Junta de Portaveus 
acorda, per unanimitat, instar a que s’iniciï  la tramitació de la concessió de la 
Medalla d´Or de la Ciutat conforme estableix  el Reglament d’Honors i Distincions  
de l’Ajuntament. 
 
S’aprova per unanimitat. 
 
Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com 
a secretària, estenc aquesta acta. 
La secretària general del Ple 


